
                            Hasle Skole, Herredsvej 15, 8210 Aarhus V 

Telefon: 8713 9410 

Mail:has@mbu.aarhus 
 

 

Bestyrelsesmøde  

Tirsdag d. 14. marts 2023 kl. 16.30 – 19.00 i personalerummet 

Til stede: Iben Bøtker (på Teams), Helle Servé, Helle Sværke, Berit Toft Hasselstrøm, Benedicte Laursen 

(elevråd), Sarah Jost Sandberg, Catrine S Jespersen, Lone Grosen, Klavs Heltoft, Søren Marcussen, Irene 

Bak, Thea Haahr Mukai, Maiken Hansen 

Afbud: Frida Nissen (elevråd), Amanda Ellermann Trans 

Sang: Den blå anemone 

1. Godkende dagsorden 

Godkendt 

 

2. Referat fra mødet 25/1-2023 er godkendt pr mail. 

 

3. Nyt fra: 

Juniorelevrådet: 

• God skolefest. Glad for musicalen og aldersopdelingen. 

• Madkundskab → Madskole. Hvordan går det med forslaget om at deltage i 

Madskole/MADlejr som en del af madkundskabsundervisningen? 

• Etablering af rum ved kantinen: ønske om hyggerum, ro til at læse. 

• Gårdvagter – det opleves, at der mangler gårdvagter. 

• Snackautomat ønskes – også gerne med sunde ting 

Seniorelevrådet: 

• Emneuge næste år – ”Minisamfund”. God opbakning til ideen – både temaet og det at lave 

noget andet end traditionel undervisning. 

• Evaluering af skolefest blev foretaget sendes videre til udvalget omkring skolefesten. 

 

Personalet: 

Mobiltelefoner blandt eleverne har været diskuteret i personalegruppen. Blandt udskolingslærerne 

er der bred enighed om, at mobiltelefoner i skoledagen bør fylde meget mindre. De er et 

forstyrrende element i undervisningen - bl.a. når forældre kontakter deres børn. De kan dog også 



være brugbare i f.eks. sprogundervisningen. Det er fint at have muligheden for aktivt at vælge dem 

til.  

Blandt 2. årgangslærerne var holdningen den samme. Pædagoger i SFO’en forholder sig lidt mere 

blandet til udfordringen. Her kan man godt se den anvendt på en konstruktiv måde. Et evt. fravær 

af mobiltelefoner giver også anledning til tanker om praktikken i den forbindelse: indsamling og 

udlevering → omstændeligt og tidskrævende. 

Forældre: 

• Fint med aldersopdelt skolefest. Lidt hårdt med børn i to grupper. Ærgerligt, at festen for de små 

ligger så sent, at de skal møde senere dagen efter → en logistisk udfordring i familierne. Fra en 

indskolingsmors perspektiv var skolefesten en stor succes. Godt band! 

• Kys og kør fungerer ikke. Der er for lidt plads og for meget kaos. 

• Stor ros til Instagram og Facebook-profiler. Forældre giver udtryk for, at de pludselig føler sig 

oplyste om børnenes hverdag på en helt ny måde. 

• Som ny og også generelt kan det være svært at fremsøge informationer om Hasle Skole – forældre 

oplever at mangle information. Det er svært at finde info på hjemmesiden. 

• Forældremøde i 3A med fokus på trivsel faciliteret af en forælder, som også i sit professionelle virke 

arbejder med facilitering af trivselsprocesser Han formåede virkelig at vende den negative bøtte på 

hovedet og få lys på de gode historier. Det var en rigtig god og givende oplevelse, og forælderen 

anbefales evt. anvendt til samme formål i andre klasser.  

• Spørgsmål fra et SB-medlem til arbejdsgangen i SB. Det opleves, at de samme emner kommer op på 

møderne igen og igen uden at blive afsluttet og konkluderet på. 

Skolens kommentar: Det er vigtigt at få afsluttet og konkluderet på emner, men det er også et 

faktum, at mange af de emner, SB behandler, er knyttet til processer, der løber over tid og derfor 

naturligt vil fylde på flere møder.  

 

o Skal der laves en bod til forårskoncerten 27. april 

Stemning for at prøve det af – evt. med kage. 

Sara og Catrine er i udvalg. Iben kan bidrage med kageløsning. 

 

o Eid/konfirmation fri – principper 

Fri til Eid og Blå mandag ifm. konfirmation er ikke ”automatiske” fridage. Forældre skal 

bede deres børn fri til disse formål. Skolen har en formulering omkring det, som meldes 

ud til den aktuelle klasse hvert år, når det er aktuelt. Den ligger dog ikke for nuværende 

tilgængelig blandt vores principper. 

Blå mandag er en forældrearrangeret dag, og skolen har i princippet ikke noget at gøre 

med det. Det opleves som et dilemma, hvorvidt alle elever i en klasse/årgang skal 

deltage i Blå mandag uanset konfirmation, nonfirmation, anden religiøs overbevisning 

etc.  

Konklusion: Skolen holder sig ude af beslutninger omkring Blå mandag. Det må være op 

til den enkelte klasse og forældregruppe at blive enige om principperne herfor. 

Formuleringen omkring fritagelse til Eid og Blå mandag gøres tilgængelig for både 

personale og forældre i vores principper. 

 



 

 

 

4. Info fra ledelsen 

 

• Skolefest var overordnet en stor succes med de benspænd, der nu er, når der arrangeres fest 

for så mange mennesker. 

• Børnehaveklasser til kommende skoleår: Vi får 4 klasser á 20-22 elever, som det ser ud p.t. 

(Hasle Skole klistermærker bedes udleveret i 0. klasse) 

• Status på byggeri, udearealer mm: Det nye byggeri står efter planen færdig til efter påske, det 

skulle have været færdigt i uge 9.  Det er en udfordring, at vores 8. klasses elever skal til 

eksamen i håndværk og design uden at have haft adgang til lokalerne. Men eksaminerne bliver 

gennemført på forsvarlig vis.  

• I forbindelse med ”renovering” af vores udearealer, er det anlægget af stien rundt om skolen, 

der står først for. Dernæst er det ankomstområdet ved hovedindgangen. Her skal elevrådet 

også involveres. I første omgang håbes der på snart at få fjernet hegnet. Der er konstateret 

meget sumpet underlag i området uden for halindgangen. Det søger vi om at få ordnet. 

• Toiletterne forventes færdige til juni. 

• Kort info om ”Trafik i børnehøjde” – Lige nu kører en spørgeundersøgelse blandt forældrene. 

109 har indtil nu svaret. Resultatet fremlægges på mødet i april, hvor emnet igen tages op. 

• Status på proces ift. mobiltelefoner/smartwatches. Processen er i gang i personalegruppen, og 

det tages op og konkluderes på til junimødet.  

• Tilbagemelding på forespørgslen om synlige gårdvagter.  

Det har været diskuteret i personalegruppen – bl.a. gule veste for større synlighed.  

Det er den generelle fornemmelse, at det ikke er gårdvagtens synlighed/mangel på synlighed, 

der er problemet, men størrelsen af de områder gårdvagten dækker. Her er gangarealerne 

indendørs og området omkring multibaner de største og dermed de sværeste steder at 

umiddelbart at kunne se gårdvagten.  

 

5. Meddelelsesbog. Kort orientering om processen. Bestyrelsens bemærkninger til det foreløbige 

arbejde med meddelelsesbogen 

Forslag til formen har været præsenteret for og arbejdet med i personalegruppen. En brugbar 

model er ved at tage form. Det er ikke en elevplan, men en mere fremadskuende konstruktion, 

hvor man skal formulere indsatsområder, som eleverne skal arbejde med. Dette skal ske i samtale 

med eleven. Det skal formuleres i dansk og matematik, men kan indeholde flere områder.  

Den skal ligge tilgængelig én gang om året. Samtaletid med eleven vil blive prioriteret.  

Pause – der serveres pastasalat. 

6. Budget og regnskab 

Regnskab 2022: 

Der var budgetteret med et underskud på ca. 1 mio. kr. Det endte på knap 0.5 mio. kr. pga. flere 

faktorer. Nogle ekstra midler er tilfaldet skolen i løbet af året, mens andre afsatte midler ikke er 

blevet forbrugt fuldt ud.  

Regnskab 2022 godkendes af bestyrelsen   

Budget 23 præsenteres 



Skoledagene er generelt forkortet betragteligt – særligt i udskolingen, hvor det fortrinsvis er sket 

ved at sløjfe den understøttende undervisning i form af bevægelseslektioner, som i stedet er 

konverteret til to-lærer timer. De skal styrke både fagligheden, understøtte samtaletid med 

eleverne ift. meddelelsesbogen og give plads til supervision ift. projekt ”Stærkere 

Læringsfællesskaber”. 

Spørgsmål afklares, og budget 2023 godkendes af bestyrelsen.  

 

7. Tilbagemelding på besparelser 

Orientering til bestyrelsen. Offentliggøres senere.  

 

8. Næste møde deltager dagtilbuddet. Temaer vi skal have på dagsordenen? 

Dagtilbudsleder Kristine Schroll + et par stykker fra dagtilbudsbestyrelsen deltager. 

• Hvornår og hvordan skal der sættes ind ift. at gøre opmærksom på folkeskolen i 

lokalområdet, så forældre ikke skriver deres børn op i privatskole.  

• Reetablering af et mere struktureret besøg fra SB medlem(mer) til forældrearrangementer i 

de enkelte institutioner i Hasle Dagtilbud. 

• Læs evt. referat af forrige møde med Dagtilbudsbestyrelse 23.02.2022 

 

9. Evt. 

Betalingsdims til kantinekort. 

 

 

  
 
 


